
H. Králové a místní vysoké školy
chtějí investovat 4,2 mld. Kč

Compiled 28.6.2014 23:17:29 by Document Globe ®   1

H. Králové a místní vysoké školy chtějí investovat 4,2 mld. Kč

--------------------
Ke zpravodajství: AUDIO
Zprávu jsme doplnili o 5. až 8. odstavec a o příklady největších vysokoškolských investičních projektů v Česku v
posledních třech odstavcích.
--------------------
Hradec Králové 28. ledna (ČTK), autor: Zdeněk Rychtera pvl mol
Radnice v Hradci Králové a místní vysoké školy plánují, že do roku 2015 ve městě investují zhruba 4,2 miliardy
korun. Více než polovinu investic by měly pokrýt dotace z fondů Evropské unie. Jednotlivé akce města a škol jsou
zahrnuty v takzvaném Integrovaném plánu rozvoje města, řekl dnes novinářům manažer projektu Václav Hartman. Podle
představitelů radnice jde o největší investiční projekt v historii města.
Hlavní částí investic má být vybudování druhé etapy budov kampusu Univerzity Hradec Králové za 1,7 miliardy korun.
Univerzita Karlova, která má v Hradci Králové lékařskou a farmaceutickou fakultu, hodlá investovat více než jednu
miliardu korun výzkumného a výukového centra. Další desítky milionů korun by měly jít do rozvoje studijních programů
škol.
Samotné město Hradce Králové plánuje investice za 960 milionů korun a na rozdíl od škol již má peníze z EU přidělené.
"Rada regionu NUTS Severovýchod již náš plán schválila, a město by tak z EU mělo dostat 509 milionů korun," řekl
Hartman. Zbylých asi 450 milionů korun město na investice dá ze svého rozpočtu.
Mezi největší investice města patří přestavba bývalé továrny Vertex na městskou knihovnu a centrum celoživotního
vzdělávání za 264 milionů korun. Dalšími významnými akcemi jsou rekonstrukce historického Velkého náměstí za 160
milionů korun a přestavba sportovního areálu Bavlna za 105 milionů korun. Prvních 90 milionů korun město na přípravu
svých investic vydá již letos.
Investicemi v řádu desítek milionů korun chce radnice dále rekonstruovat náměstí 28. října, ulici S.K. Neumanna,
Šimkovy sady, dům U Špuláků, Bílou věž a městské hradby. Dohromady přes 111 milionů korun by také mělo jít na
zateplení budovy magistrátu a budov základních škol v centru města.
Vedle investic zahrnutých do Integrovaného plánu rozvoje města ještě radnice chystá náročnou přestavbu problematické
Benešovy třídy v panelovém sídlišti Moravské Předměstí. Náklady na revitalizaci třídy a domů podél ní se odhadují na
650 milionů korun. Město i na tento projekt žádá o evropskou dotaci, která by mohla činil 300 až 350 milionů korun.
"Studie k Benešově třídě je hotová. Nyní budeme pracovat na dokumentaci k územnímu řízení," řekl náměstek radnice
Josef Malíř.
Hradecký primátor Otakar Divíšek připomněl, že další významnou veřejnou investicí ve městě je vybudování
republikového střediska pro výcvik složek záchranného systému na letišti ve Věkoších. Centrum výcviku by mělo vyrůst
do roku 2013 a mělo by přijít na 1,9 miliardy korun. Z 85 procent má projekt zaplatit Evropská unie.
Dosud Hradec Králové z evropských fondů získal dotace zejména na stavbu autobusového nádraží a stavbu
vědeckotechnického parku na letišti. V obou případech dotace činila přes 60 milionů korun. Ze soukromých subjektů ve
městě dostala významnou podporu z EU ve výši 81 milionů korun společnost Stako, která přestavuje bývalá Nálepkova
kasárna na čtyřhvězdičkový hotel Tereziánský dvůr.
Největší investicí do vysokoškolského areálu v České republice po listopadu 1990 je budování kampusu Masarykovy
univerzity v Brně - Bohunicích. Výstavba areálu, který si vyžádá více než pět miliard korun, začala v roce 2004 a hotova
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má být příští rok. Brněnský projekt je financován z úvěru Evropské investiční banky, přičemž zhruba dvě pětiny platí
škola, město přispělo 300 miliony korun na inženýrské sítě a infrastrukturu, zbývající část nákladů hradí stát.
Velké investice s přispěním peněz z Evropské unie plánují i univerzity v Plzni a Ústí nad Labem. Západočeská univerzita
v současnosti usiluje o 4,2 miliardy korun z fondů EU na sedm výzkumných a vývojových center v areálu kampusu
Zelený trojúhelník v Plzni na Borech. To je ale jen část z plánů na rozvoj vysokého školství v Plzni, pokud by se podařilo
získat peníze na všechny připravované projekty, šlo by do roku 2015 o investici za 10,5 miliardy korun.
Ústecká Univerzita Jana Evangelisty Purkyně pak připravuje výstavbu zcela nového kampusu, podle předběžných
výpočtů by mohl celý projekt stát téměř dvě miliardy korun. Plán počítá s tím, že téměř 60 procent nákladů na výstavbu
uhradí ministerstvo školství, přibližně třetinu pokryjí peníze z evropských fondů, univerzita a město dají pět, respektive
dvě procenta nákladů.


